
PROTOKÓŁ Nr XXXIX/2018 
z sesji Rady Gminy Skąpe 
z dnia 27 kwietnia 2018 r.

Przewodnicząca Rady Gminy Halina Staszyńska otworzyła o godzinie 9— obrady 
XXXIX sesji Rady Gminy Skąpe. Przywitała zebranych radnych, Sekreta4rz Gminy Alicję 
Hoppen-Anyszko, Skarbnika Gminy Brygidę Sewohl oraz przybyłych sołtysów i mieszkańców 
gminy. Stwierdziła, źe na stan 15 radnych obecnych jest 13 osób (nieobecni: Zdzisława 
Mikołajczak, Agnieszka Żak-Gwizda - lista obecności w załączeniu), więc podjęte uchwały 
będą miały moc obowiązującą. Następnie zaproponowała, aby do przesłanego porządku 
posiedzenia wprowadzić dwie uchwały w sprawie:
- powołania radnego do składu Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności 
Gospodarczej,
- opłaty miejscowej na terenie Gminy Skąpe.
Ponieważ więcej zmian nie zgłoszono, Przewodnicząca Rady poddała porządek pod 
głosowanie. W wyniku głosowania porządek został jednogłośnie przyjęty i przedstawia się 
następująco:

I. Otwarcie obrad sesji.
II. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego radnego.

III. Podjęcie uchwał w sprawie:
1) zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2018 rok,
2) udzielenia Powiatowi Świebodzińskiemu pomocy finansowej,
3) udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Świebodzińskiego,
4) wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy w trybie bezprzetargowym,
5) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych 

zbywanych na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym,
6) wykazu kąpielisk na terenie Gminy Skąpe w 2018 roku,
7) określenia sezonu kąpielowego w 2018 roku na terenie Gminy Skąpe,
8) nadania imienia Szkole Podstawowej w Ołoboku,
9) zmiany opisu granic stałych okręgów wyborczych w Gminie Skąpe,
10) o zmianie uchwał Rady Gminy Skąpe w sprawie statutów sołectw i osiedla,
11) powołania radnego do składu Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności 

Gospodarczej,
12) opłaty miejscowej na terenie Gminy Skąpe.

IV. Interpelacje, wnioski i zapytania.
V. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.

VI. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
VII. Sprawozdanie z działalności organizacji pożytku publicznego w Gminie Skąpe.

VIII. Sprawy różne.
IX. Przyjęcie protokołu XXXVIII sesji Rady Gminy Skąpe.
X. Zamknięcie obrad.

Ad. II
Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska poprosiła, Przewodniczącą Gminnej 

Komisji Wyborczej Panią Ilonę Żalisz o wręczenie zaświadczenia o wyborze na radnego.
Ilona Żalisz Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej w Skąpem odczytała treść 

zaświadczenia o wyborze na radnego Pana Tomasza Roskowińskiego wybranego 
w wyborach uzupełniających do Rady Gminy Skąpe, które odbyły się dnia 22 kwietnia 
2018 r. i wręczyła je nowo wybranemu radnemu.

Pan Tomasz Roskowiński złożył ślubowanie i od tej chwili zaczął pełnić obowiązki 
radnego Gminy Skąpe.



Ad. III
1) Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2018 rok.
Skarbnik Gminy Brygida Sewohl poprosiła o dokonanie zmian w projekcie polegających 
na następujących zmianach:
1) w planie dochodów:
- zwiększa się planowane wpływy z podatku od nieruchomości od osób prawnych 
o 131.408,00zł,
- zwiększa się wpływy z odszkodowania za szkody spowodowane przez pożar w sali 
wiejskiej w Niekarzynie o kwotę 6.172,39zł,
- zmieniono klasyfikację budżetową dot. zadania pn. "Wdrożenie i rozwój e-usług 
w administracji samorządowej oraz podnoszenie bezpieczeństwa teleinformatycznego" 
z rozdziału 75023 na 75095.
2) w planie wydatków:
a) zwiększa się wydatki:
- na zadanie pn. "Zwiększenie miejsc rekreacji w Gminie Skąpe poprzez budowę ciągu 
rowerowego w miejscowości Kalinowo oraz budowę odcinka rowerowej ścieżki 
turystycznej w miejscowości Ołobok" o kwotę 76.327,00zł,
~ na przebudowę wraz z rozbudową kominów w 3 lokalach komunalnych Gminy 
(w miejscowościach Łąkie, Ołobok i Darnawa) o kwotę 15.000,00zł,
- na malowanie wnętrza sali wiejskiej w Niekarzynie o kwotę 12.000,39zł,
- na wykonanie zasilania nawadniania z ujęcia wody na potrzeby stadionu sportowego w 
Ciborzu o kwotę 7.000,00zł,
- na zadanie pn. "Renowacja zbiornika wodnego w miejscowości Pałek" o kwotę 
27.253,00zł, w związku z zabezpieczeniem wkładu własnego przy ubieganiu się o 
dotację z budżetu województwa lubuskiego na przedmiotowe zadanie. Szacunkowy 
koszt całego zadania wynosi 45.917,02zł.
b) zmienia się klasyfikację budżetową dot. zadania pn. "Wdrożenie i rozwój e-usług 
w administracji samorządowej oraz podnoszenie bezpieczeństwa teleinformatycznego" 
z rozdziału 75023 na 75095. Ponadto zmienia się klasyfikację dot. wydatku w wysokości 
3.000,OOzł z paragrafu 2710 na 2310.
Stałe Komisje przedstawiły pozytywne opinie nt. przedmiotowej uchwały.
W wyniku głosowania uchwała NrXXXIX/355/2018 została jednogłośnie podjęta 
(13 głosów „za”, 0 „przeciw", 0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.

2) Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
udzielenia Powiatowi Swiebodzińskiemu pomocy finansowej.
Stałe Komisje przedstawiły pozytywne opinie nt. przedmiotowej uchwały.
W wyniku głosowania uchwała NrXXXIX/356/2018 została jednogłośnie podjęta 
(13 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się") i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.

3) Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Świebodzińskiego.
Stałe Komisje przedstawiły pozytywne opinie nt. przedmiotowej uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr XXXIX/357/2018 została jednogłośnie podjęta 
(13 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.

4) Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy w trybie bezprzetargowym.
Radny Mariusz Kuźmicz poinformował, że na komisji wnioskował o wykreślenie z § 1 pkt 
1 dot. dzierżawy w m. Cibórz, w związku z oczekiwaniem na opinię rady Sołeckiej. 
Ponieważ w dniu dzisiejszym wpłynęła pozytywna opinia prosi o ponowne dopisanie do 
§ 1 pkt 1.
Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska poddała pod głosowanie przywrócenie 
w § 1 pkt 1 dot. dzierżawy w m. Cibórz.
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W wyniku głosowania radni jednogłośnie pozytywnie opowiedzieli się za przywróceniem 
pkt 1 w § 1.
Stałe Komisje przedstawiły pozytywne opinie nt. przedmiotowej uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr XXXIX/358/2018 została jednogłośnie podjęta 
(13 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.

5) Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych 
zbywanych na rzecz najemcy w trybie bezorzetaroowym 
Poinformowała, że tuż przed sesją od Państwa

wpłynęło pismo dot bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu 
mieszkalnego w m. Zawiszę Nr 6/2 zapisanej w § 3 projektu uchwały (pismo 
w załączeniu).
Z-ca Przewodniczącej Mariusz Kuźmicz odczytał treść pisma.
Obecny na posiedzeniu BHHHHHHI poinformował, że podjęcie uchwały umożliwia 
Wójtowi gminy sprzedaż lokalu. Chcąc ustrzec najemców przed komplikacjami 
związanymi z zakupem lokalu obciążonego wadą prawną, postanowił wystąpić do 
radnych z wniosek o wykreślenie tego punktu z projektu uchwały bądź dopisanie 
obwarowań, umożliwiających Wójtowi sprzedaż po uprzednim zakończeniu postępowań 
prowadzonych przez Powiatowy Nadzór Budowlany oraz Prokuraturę Rejonową 
w Świebodzinie. Nadmienił, że sam nie ma nic przeciwko wykupowi przedmiotowego 
lokalu przez dotychczasowych najemców, ale będą oni mieli problemy z powodu 
samowoli budowlanej.
Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska zwróciła uwagę, że udzielenie bonifikaty nie 
jest jednoznaczne z wykupem lokalu. Do sprzedaży może dojść lub nie. Złożone pismo 
zostanie dołączone do uchwały.

jeszcze raz zaapelował do radnych o uwzględnienie jego propozycji 
zmian w projekcie uchwały. Wspomniał, że w sprawie nieruchomości w m. Zawiszę trzy 
postępowania sądowe Już wygrał, teraz toczy się czwarte, a kolejne byłoby już piątym. 
Jego żona jest osobą niepełnosprawną, a te problemy niekorzystnie odbijają się na jej 
zdrowiu.
Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko zabierając głos stwierdziła, że jeśli będzie 
jakakolwiek wątpliwość prawna, nie dojdzie do sprzedaży lokalu. Poprzez uchwałę Wójt 
otrzymuje delegację do sprzedaży lokalu z zastosowaniem bonifikaty, a sama sprzedaż 
nastąpi, gdy sytuacja prawna lokalu będzie jasna. Radni podejmując uchwałę 
o bonifikacie decydują tylko o jej zastosowaniu w uchwalonej wysokości, w razie gdyby 
doszło do sprzedaży lokalu. Sprzedając lokal na pewno zadbamy o to, aby wszelkie 
niejasności były wyjaśnione.
BHMMHMMBjeszcze raz podkreślił, że sprzedaż lokalu z wadami prawnymi jest 
możliwa, jeśli nabywcy wyrażą na to zgodę. Trzeba przy tym pamiętać, że 
konsekwencje samowoli budowlanej nie przedawniają się. Sam chce oszczędzić 
sąsiadom problemów i dlatego bardzo prosi radnych o uwzględnienie jego wniosków. 
Radny Andrzej Sworek zauważył, że jeśli spawa znajdzie rozstrzygnięcie przed sądem, 
to wzrosną koszty, które będzie musiała ponieść gmina.
Radny Mariusz Kuźmicz poprosił, aby głos w sprawie zabrał radny z okręgu m. Zawiszę. 
Radny Krzysztof Szymczak uważa, że w chwili obecnej nie mówimy o sprzedaży lokalu 
tylko o bonifikacie dla trzech lokali, dlatego prosi o przegłosowanie uchwały w takiej 
wersji.
Stałe Komisje przedstawiły pozytywne opinie nt. przedmiotowej uchwały.
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokali mieszkalnych 
zbywanych na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym, W wyniku głosowania uchwała 
NrXXXIX/359/2018 została podjęta (12 głosów „za", 0,.przeciw", 1 „wstrzymujący się”) 
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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6) Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
wykazu kąpielisk na terenie Gminy Skąpe w 2018 roku.
Stałe Komisje przedstawiły pozytywne opinie nt. przedmiotowej uchwały.
W wyniku głosowania uchwała Nr XXXIX/360/2018 została jednogłośnie podjęta 
(13 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się") i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.

7) Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
określenia sezonu kąpielowego w 2018 roku na terenie Gminy Skąpe.
Stałe Komisje przedstawiły pozytywne opinie nt. przedmiotowej uchwały.
W wyniku głosowania ,; d^hwała NrXXXIX/361/2018 została jednogłośnie podjęta 
(13 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) i stadowi załącznik do niniejszego 
protokołu.

8) Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
nadania imienia Szkole Podstawowej w Ołoboku.
Stałe Komisje przedstawiły pozytywne opinie nt. przedmiotowej uchwały.
W wyniku głosowania uchwała NrXXXIX/362/2018 została jednogłośnie podjęta 
(13 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.

9) Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zmiany opisu granic stałych okręgów wyborczych w Gminie Skąpe.
Stałe Komisje przedstawiły pozytywne opinie nt. przedmiotowej uchwały.
W wyniku głosowania uchwała NrXXXIX/363/2018 została jednogłośnie podjęta 
(13 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.

10) Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska przedstawiła projekt uchwały o zmianie 
uchwał Rady Gminy Skąpe w sprawie statutów sołectw i osiedla.
Stałe Komisje przedstawiły pozytywne opinie nt. przedmiotowej uchwały; <
W wyniku głosowania uchwała Nr XXXIX/364/2018 została jednogłośnie podjęta 
(13 głosów „za”, 0 „przeciw", 0 „wstrzymujących się”) i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.

11) Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
powołania radnego do składu Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności 
Gospodarczej.
Poinformowała, że radny Tomasz Roskowiński zadeklarował udział w pracach tej 
komisji.
W wyniku głosowania uchwała Nr XXXIX/365/2018 została jednogłośnie podjęta 
(13 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się") i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.

12) Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska przedstawiła projekt uchwały w sprawie.ogłaty 
miejscowej na terenie Gminy Skąpe.
Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko poinformowała, że nastąpiła zmiana osoby 
pobierającej opłatę miejscową na terenie OW „Irena” w Niesulicach.
W wyniku głosowania uchwała Nr XXXIX/366/2018 została jednogłośnie podjęta 
(13 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się") i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.

Ad. VI
Radni Andrzej Stańczak i Mariusz Kuźmicz zapytali kto jest wyznaczony do 

podpisywania umów na koszenie terenów zielonych.
Radny Karol Dauksza zgłosił następujące wnioski:

1) wycięcie suchych drzew i suchych konarów drzew rosnących w pasie drogi wojewódzkiej 
Radoszyn-Chociule,

2) naprawę chodnika przy posesji Nr 7 w Radoszynie.
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Radny Jarosław Ślizień zaapelował do radnych i sołtysów o składanie zapotrzebowań 
na zakup koszy na śmieci, ponieważ wysłane zostanie zbiorcze zamówienie. Następnie 
zgłosił:
- możliwość udostępnienia placu zabaw przy przedszkolu w godzinach popołudniowych,
~ chęć przekazania przez mieszkańca Ołoboku części własnej nieruchomości 

z przeznaczeniem na poszerzenie chodnika w m. Ołobok,
- potrzebę budowy nowego punktu oświetlenia ulicznego przy wejściu na cmentarz 

komunalny w Ołoboku,
- wyczyszczenie studzienek burzowych, odbierających wodę z dróg powiatowych w m. 

Ołobok.
Radny Andrzej Stańczak zgłosił, że właścicielka posesji Nr 33 w Pałcku wnioskuje 

o zamontowanie przy jej posesji lampy ulicznej i w tym celu skłonna jest udostępnić szczyt 
swojej stodoły, bądź skierowanie istniejącej lampy w stronę jej nieruchomości.

Radny Andrzej Sworek wnioskował o pilne załatanie dziur w drodze gminnej 
w m. Błonie.

Radny Mateusz Zywert zgłosił potrzebę załatania dziur w nawierzchni drogi 
powiatowej Skąpe-Rokitnica oraz wycięcia drzew przy placu zabaw w m. Rokitnica.

Radny Mariusz Kuźmicz zapytał kiedy zostaną wycięte drzewa na placu zabaw 
w Ciborzu, na co została wydana już decyzja oraz wnioskował o załatanie dziur w drogach 
gminnych w Ciborzu.

Radna Halina Staszyńska zabrała głos odnośnie placu zabaw w Ołoboku. 
Poinformowała, że właściciel przedszkola wyraziłby zgodę na korzystanie z placu, jeśli 
znalazłaby się osoba, która będzie plac otwierała i zamykała. Następnie poinformowała, że 
sprzątanie przystanków komunikacyjnych w tym opróżnianie koszy przez pracowników 
referatu gospodarki komunalnej nie jest wykonywane należycie, bowiem pozostawiane są 
śmieci i panuje tam duży nieporządek.

Radny Andrzej Sworek zwrócił uwagę, że budynek urzędu powinien być 
przystosowany dla osób niepełnosprawnych i opuścił obrady o godz. 945.

Sołtys wsi Kalinowo Małgorzata Jarominiak zapytała kiedy w jej miejscowości 
rozpocznie się budowa chodnika.

Ad. V
Podczas nieobecności Wójta Zbigniewa Wocha odpowiedzi na wnioski, zapytania 

i interpelacje udzieliła Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko.
1. Odnośnie koszenia terenów zielonych poinformowała, że wzorem lat ubiegłych gmina 

nie podpisała umowy na koszenie z firmą zewnętrzną. Koszenie jeszcze się nie 
rozpoczęło. Prosi, aby w miejscowościach podjąć indywidualnie decyzje kto będzie kosił 
i kierować te osoby do urzędu w sprawie umów.
Radny Krzysztof Szymczak zadowolony jest z takiego rozwiązania, bo sołtys może 
decydować gdzie i kiedy kosić.
Radny Andrzej Stańczak uważa, że w takiej sytuacji dobrze by było, gdyby kosy były na 
stanie gminy i w razie potrzeby wypożyczane.
Sekretarz Alicja Hoppen-Anyszko stwierdziła, że z kolei koszący bardziej dbają o kosy 
gdy są one na stanie sołectwa.

2. Zgłoszenia dotyczące dróg wojewódzkich zostaną przesłane do ZDW w Zielonej Górze.
3. Zakup koszy na śmieci - dołącza się do prośby radnego Ślizienia o zgłaszanie 

zapotrzebowania.
4. W sprawie udostępnienia placu zabaw przy przedszkolu w Ołoboku wyjaśniła, że 

sytuacja jest inna niż w przypadku placu we wsi. Ten konkretny położony jest na uboczu 
i po otwarciu mogą z niego korzystać nie tylko dzieci. Jego usytuowanie sprzyja 
odwiedzinom nieproszonych gości, którzy go zaśmiecają, stąd niezbędne jest jego 
zamykanie. Dlatego dobrze gdyby znalazł się ktoś do pilnowania terenu i zamykania 
placu wieczorem. W takiej sytuacji może w dzień być dostępny dla wszystkich.
Radny Jarosław Ślizień zauważył, że rodzice i dzieci owszem chcą z niego korzystać, 
ale bez zobowiązań.
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5. Postawienie lampy przy wejściu na cmentarz komunalny w Ołoboku - lokalizacja będzie 
przedmiotem analizy podczas omawiania tematu oświetlenia ulicznego.

6. Sprawy dotyczące dróg powiatowych zostaną przekazane do Starostwa Powiatowego 
w Świebodzinie.

7. Odnośnie dodatkowej lampy w miejscowości Pałek to wydaje się, że jednak 
zamontowanie na prywatnej nieruchomości nie wchodzi w rachubę.

8. Temat łatania dziur w drogach gminnych zostanie przekazany właściwemu 
pracownikowi. Póki co jesteśmy przed złożeniem zamówienia na materiał do łatania.

9. Uwaga dotycząca należytego sprzątania przystanków autobusowych zostanie 
przekazana do referatu gospodarki komunalnej.

10. Budowa chodnika w m. Kalinowo - ten sam wykonawca buduje obecnie chodnik 
w Ołoboku, ale przerwie tę inwestycję i przejdzie do Kalinowa, ponieważ tam jest krótszy 
termin na wykonanie umowy. W najbliższych dniach nastąpi przekazanie placu budowy.

Ad. VI
W punkcie dotyczącym informacji o realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Wójta 

w okresie międzysesyjnym, Sekretarz poinformowała o następujących działaniach:
1. W dniu 13.04.2018 r. w siedzibie Urzędu Marszałkowskiego złożone zostało 

sprawozdanie końcowe, merytoryczne i finansowe dotyczące projektu „Zwiększenie 
potencjału gminy poprzez opracowanie Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Skąpe 
do roku 2023". Wartość projektu zamknęła się kwotę 49.881,19 zł. Wysokość 
dofinansowania: 44.893,07 zł,

2. W dniu 16.04.2018 r. w siedzibie Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego złożony został 
wniosek o dofinansowanie zadania przebudowy ulicy Chrobrego w Ołoboku, w związku 
z uruchomieniem środków w ramach Rządowego Programu na rzecz Rozwoju oraz 
Konkurencyjności Regionów poprzez Wsparcie lokalnej Infrastruktury Drogowej. 
Wartość kosztorysowa zadania została zaktualizowana w stosunku do kosztorysu 
z września 2017 r., kiedy to Gmina Skąpe złożyła w LUW podobny wniosek i nie 
uzyskała wówczas dofinansowania z uwagi na zmniejszenie środków w ramach 
Programu Rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej. Wartość obecnego 
wniosku: 1.165.281,00 zł, dofinansowanie: 932.224,80 zł, co stanowi 80% wartości 
projektu.
Niezależnie od możliwości pozyskania środków w ramach konkursu jw., ogłaszamy dziś 
przetarg na wykonanie przedmiotowej drogi, która w przypadku nie pozyskania 
przedmiotowego dofinansowania, zostanie zrealizowana z budżetu Gminy, oczywiście 
jeżeli uda nam się wyłonić Wykonawcę w ramach zabezpieczonych środków.

3. W ramach wsparcia parafii w Kijach, w dniu 24.04.2018 r. złożono w Urzędzie 
Marszałkowskim w Zielonej Górze zaktualizowany zakres rzeczowy zadania związanego 
z przyznaną dotacją na prace konserwatorskie w ramach remontu kościoła w Pałcku. 
Zaktualizowany dokument odzwierciedla zakres wskazany w kosztorysie inwestorskim 
i jest niezbędny do przygotowania umowy o przyznanie dofinansowania.

4. W ramach wsparcia parafii w Ołoboku, w imieniu której Gmina Skąpe przygotowała 
i złożyła we wrześniu 2017 r. wniosek o dofinansowanie przez Starostwo Powiatowe 
w Świebodzinie prac remontowych przy kościele w Rokitnicy, a także przygotowała 
i złożyła wniosek o wydanie przez Lubuskiego Konserwatora Zabytków aktualnego 
pozwolenia na prace konserwatorskie (w związku z wygaśnięciem dotychczasowego 
pozwolenia), w dniu 17.04.2018 r. wydana została przez LWKZ decyzja jw., co pozwoliło 
na złożenie w siedzibie Starostwa uzupełnienia do ww. wniosku o dotację na prace 
remontowe polegające na otynkowaniu wewnętrznej ściany kościoła, w związku 
z wymianą podwaliny, przeprowadzoną w latach poprzednich. Wnioskowana kwota 
wsparcia 20.0000 zł.

5. W dniu 25.04 2018 r. Gmina Skąpe przekazała do Urzędu Marszałkowskiego w Zielonej 
Górze swoje uwagi do umowy w ramach programu „Rekreacja nad lubuską wodą”. Po 
ich uwzględnieniu umowa zostanie podpisana, co pozwoli wszcząć postępowanie 
o udzielenie zamówienia na dostawę materiału niezbędnego do modernizacji pomostu 
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w Niesulicach. Termin realizacji planowany jest w maju br. Koszt zadania: 48.854,11 zł, 
wysokość dofinansowania: 22.919,00 zł

6. W dniu 12.04.2018 r. złożony został w Urzędzie Marszałkowskim w Zielonej Górze 
I wniosek o płatność (sprawozdawczy) dotyczący projektu pt. „Rozbudowa systemu 
wodno-ściekowego w aglomeracji Skąpe”. Wniosek został zaakceptowany. Kolejnym 
wnioskiem o płatność Gmina Skąpe zamierza uruchomić pożyczkę stanowiącą 80% 
wartości dofinansowania.
Obecnie w ramach projektu trwa realizacja zadania budowy wodociągu dla potrzeb 
m. Radoszyn - na ukończeniu jest tranzyt łączący wodociąg w Skąpem i Radoszynie, 
pozostanie do wykonania zbiornik na wodę i przełączenie sieci, a po majówce 
rozpocznie się budowa kanalizacji w m. Pałek.

7. W dniu 27.04.2018 r. w WFOSiGW w Zielonej Górze złożone zostanie rozliczenie 
projektu „Budowa bezodpływowych zbiorników na ścieki sanitarne wraz z zakupem wozu 
asenizacyjnego na potrzeby objęcia systemem odbioru ścieków budynków mieszkalnych 
oraz budynków gminnych z terenu Gminy Skąpe", w ramach którego Gmina Skąpe 
otrzymała dotację w wysokości 101.850,00 zł oraz pożyczkę w wysokości 407.400,00 zł.

8. Trwa procedura wyboru Wykonawców dla zadań dotyczących zwiększenia miejsc 
rekreacji w Gminie Skąpe poprzez budowę ciągu rowerowego w m. Kalinowo oraz 
budowę odcinka rowerowej ścieżki turystycznej w m. Ołobok. 20 kwietnia nastąpiło 
otwarcie ofert w dwóch niezależnych postępowaniach przetargowych - osobno Ołobok 
i Kalinowo. Do obu postępowań przystąpił tylko jeden Wykonawca, który swoimi ofertami 
przekroczył zabezpieczenie budżetowe Gminy łącznie o 76 326,36. Szacowana wartość 
zadania przed przetargiem wynosiła 382 000 PLN, dofinansowanie 243 066,00 PLN.

9. Na etapie wyboru Wykonawcy jest również postępowanie dotyczące wykonania 
dokumentacji projektowej budowy szatni sportowej przy boisku w Radoszynie. Po 
07.05.2018 r. nastąpi wybór Wykonawcy.

10. W miesiącu maju odbędzie się na podstawie złożonych wniosków mieszkańców 
i interpelacji radnych, typowanie odcinków dróg przewidzianych do wykonania remontu 
cząstkowego (tłuczniowania) w ramach zabezpieczonych w budżecie środków.

Ad. VII

Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko przedstawiła sprawozdanie z działalności 
organizacji pożytku publicznego w Gminie Skąpe (w załączeniu).

Radny Andrzej Stańczak jest zadowolony, ponieważ pierwszy raz zdarzyło się, że bez 
uprzedniego wnioskowania klub sportowy z Pałcka otrzymał dotację o 2 tys. zł wyższą.

Radny Mariusz Kuźmicz jest zdania, że działalność sportowa jest lepiej 
dofinansowywana niż inne dziedziny, a ma więcej możliwości do zakupu wyposażenia czy 
strojów. W przypadku pozostałych form działalności większą część dotacji muszą 
przeznaczać na opłacenie instruktorów. Prosi, aby w kolejnym roku tak wyważyć wysokość 
dotacji, aby pozostałym organizacjom wystarczyło środków na zakup strojów.

Radny Andrzej Stańczak zwrócił uwagę, że trenerzy piłkarscy pracują za darmo.
Radny Mariusz Kuźmicz zauważył, że na szkolenie trenowanie dzieci są 

przeznaczane środki.
Sekretarz Alicja Hoppen-Anyszko poinformowała, że stowarzyszenia objęte są pełną 

księgowością i od 2 czy 3 lat kluby sportowe muszą elektronicznie przekazywać deklaracje 
do Urzędu Skarbowego. Sami nie mają takiej możliwości, więc profesjonalną pomoc zlecają 
biurom rachunkowym, tym samym zwiększając koszty funkcjonowania.

Radny Mariusz Kuźmicz dodał, że ten obowiązek ma przejąć PZPN.
Sekretarz jest zdania, że na pewno nie uczyni tego bezpłatnie, tylko poprzez 

zwiększenie składki. Koszty funkcjonowania klubów niezależnie od nich rosną, dlatego też 
lobbowała o zwiększenie im dotacji. Jeśli radni zdecydują o zwiększeniu dotacji dla 
pozostałych stowarzyszeń, to tak się stanie.
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Radny Mariusz Kuźmicz zauważył, że przed konstruowaniem budżetu spotkania 
odbywają się tylko z przedstawicielami klubów sportowych, a pozostałe stowarzyszenia są 
pomijane.

Sekretarz wyjaśniła, że organizuje spotkania dla grup w danej dziedzinie. Kluby 
sportowe zrzeszają ludzi z kilku miejscowości, a przede wszystkim dzieci. Zespoły 
śpiewacze reprezentują gminę na zewnątrz, a zajęcia taneczne w Ciborzu prowadzone są 
tak naprawdę dla zamkniętej grupy - mieszkańców Ciborza.

Radny Mariusz Kuźmicz jest zdania, że tak naprawdę każda forma działalności 
prowadzona jest w zamkniętym gronie.

Ad. VIII
Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska w imieniu zespołu „Błękit” zaprosiła 

radnych na III Przegląd Piosenki Różnej w Ołoboku, który odbędzie się 5 maja na boisku 
sportowym w Ołoboku.

Radny Mariusz Kuźmicz poinformował, że w miejscowości Cibórz, z uwagi na trudny 
teren i niewspółmierną do pracy zapłatę, nie ma chętnych do koszenia. Zapytał od kiedy 
zatrudnieni zostaną pracownicy sezonowi do koszenia.

Sekretarz wyjaśniła, że od lipca będziemy zatrudniać dodatkowe osoby do koszenia, 
podobnie jak w latach ubiegłych będą to studenci.

Radny Karol Dauksza w związku z zakończeniem kadencji zaproponował wspólne 
spotkanie radnych, sołtysów i pracowników urzędu i podjął się jego organizacji.

Ad. IX
Punkt ten dotyczył przyjęcia protokołu XXXVIII sesji Rady Gminy Skąpe. 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała czy są do niego jakiekolwiek zastrzeżenia. Ponieważ 
uwag nie było, poddała pod głosowanie przyjęcie treści protokołu. W wyniku głosowania 
protokół został jednogłośnie przyjęty.

Ad. X
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca Rady Halina Staszyńska 

zamknęła obrady XXXIX sesji Rady Gminy Skąpe o godz. 1025.
Na tym protokół zakończono i podpisano. |

Przewodniczącą Rady Gminy

Haliną Oaszyńska

Protokół sporządziła: Ilona Żalisz
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